
Abstract

L'objectif de cette réflexion est d'étendre le dynamisme de la coresponsabilité synodale au champ de l'action missionnaire. Les dimensions de cette coresponsabilité ne consistent pas qu'à amplifier le rôle des laïcs surtout dans l'accès aux fonctions institutionnelles et dans les ministères intra-ecclésiaux (cf. can 212 §3). Elles portent aussi à l'implication effective du Peuple de Dieu (clerics, consacrés et laïcs) dans l'action évangélisatrice à mener en faveur de la conversion de l'ordre temporel et de la nouvelle évangélisation. Il faut donc maintenir une vision équilibrée dans l'exercice de la coresponsabilité ecclésiale.

Missionary Co-responsibility in a Synodal Church

The aim of this reflection is to extend the dynamism of synodal co-responsibility to the field of missionary action. The dimensions of this co-responsibility do not only consist in increasing the role of the laity, especially in access to institutional functions and intra-ecclesial ministries (cf. can 212 §3). They also concern the effective involvement of the People of God (clerics, consecrated persons and lay people) in the evangelising action to be carried out in favour of the conversion of the temporal order and the new evangelisation. It is therefore necessary to maintain a balanced vision in the exercise of ecclesial co-responsibility.

Keywords: Ecclesial Co-responsibility; Missionary Co-responsibility; Mission *ad extra*